
Rekenkamercommissie Gemert-Bakel en Laarbeek 
 

Aan de raadsleden van Gemert-Bakel en Laarbeek 

 

Betreft: onderzoeken rekenkamercommissie in 2022 e.v. 

14 oktober 2022 

 

Geachte raadsleden, 

 

Wij willen u graag  informeren over de op handen zijnde onderzoeken van uw rekenkamercommissie. 

 

Bij brief van 16 maart jl. hebben wij u (via uw fractievoorzitter) via onze brief geïnformeerd over de 

aanpak van de nieuwe onderzoeken, waarbij alle fracties de gelegenheid kregen om suggesties voor 

onderzoekthema’s aan te dragen.  

 

Onderzoeksvoorstellen fracties 

Dat geeft erin geresulteerd dat er in de periode april t/m half juni zeven suggesties zijn gedaan, vier 

door fracties uit Laarbeek en drie vanuit Gemert-Bakel. Dat waren: 

1. Samenwerking Gemert-Bakel- Laarbeek (de Werkgroep, Laarbeek) 

2. Werkelijk aantal fte’s gemeente (PNL, Laarbeek) 

3. Modernisering milieustraat (ABL, Laarbeek) 

4. Nut en noodzaak campagnemiddelen (PvdA, Laarbeek) 

5. Vergelijking voorzieningenniveau Gemert-Bakel i.r.t. (woon-)lasten (CDA, Gemert-Bakel) 

6. Zorgen over hulpverleners in eigen dienst (Sociaal Gemert-Bakel, Gemert-Bakel) 

7. Problemen bij huizen Ripsoever-zuid) (Sociaal Gemert-Bakel, Gemert-Bakel) 

 

Als rekenkamercommissie hebben wij die suggesties in juni nader bekeken en achtergrondinformatie 

opgevraagd. Dat heeft geresulteerd in bijgaande notitie “Onderzoeksuggesties uit Laarbeek en 

Gemert-Bakel  t.b.v. onderzoek 2022 rekenkamercommissie” (d.d. 30 juni 2022). 

 

De conclusie van onze afweging was dat het voor zes van de zeven onderzoeksthema’s niet 

opportuun is om daar nu onderzoek naar te verrichten, door de rekenkamercommissie. Enerzijds 

omdat er nog nadere informatie over komt (nrs. 1 en 3), anderzijds omdat er mogelijk andere wegen 

zijn om de gewenste informatie te achterhalen (nrs. 2 en 6).  

Onderzoek 4 heeft volgens de rekenkamercommissie weinig nut, terwijl onderzoek 7 weinig 

toegevoegde waarde heeft. Wij verwijzen naar de uitvoerige argumentatie in voornoemde notitie. 

Volgens de rekenkamercommissie is item 5 wel een prima onderzoeksthema. 

 

Overleg rekenkamercommissie – regiegroep 

Op 12 juli j.l. is deze notitie besproken met de regiegroep. Die onderschreef de conclusies van de 

rekenkamercommissie. 

Vervolgens is nagedacht welke (andere) onderwerpen dan ook/beter geschikt zijn voor onderzoek. 

Vanuit de Laarbeekse raadsleden kwam de suggestie om onderzoeksthema 5 niet alleen te doen 

voor Gemert-Bakel, maar ook voor Laarbeek. Dat vindt de rekenkamercommissie een goed advies, 

dat zij overneemt. 

Vanuit de rekenkamercommissie is toen tevens de suggestie gedaan om onderzoek te doen naar de 

SMART-toepassing van de drie w-vragen (1. wat willen we bereiken?, 2. wat gaan we daarvoor 

doen?, en 3. wat gaat dat kosten?), behorende bij de P&C documenten, startend bij de (huidige) 



programmabegroting 2022 en 2023. Daar is toen door de regiegroep positief op gereageerd, mits 

dat voor de begroting 2022 nog zinvol en mogelijk zou zijn. 

 

Vervolg 

In de zomermaanden is door de rekenkamercommissie bezien hoe het onderzoek naar 

Voorzieningen gestalte zou kunnen krijgen of een onderzoek naar de Programmabegroting 2022 nog 

zin geeft. Dat heeft tot de volgende acties en conclusies geleid. 

 

1. Onderzoek naar het SMART-gehalte van de drie w-vragen van de P&C, i.h.b. de 

programmabegroting 2023 (in Q4 2022), voor beide gemeenten 

De ambtelijke consultatie leverde op dat alsnog een check doen op de (huidige) programmabegroting 

2022, als leerervaring voor de komende begroting 2023, een te grote wissel zou trekken op de 

ambtelijke capaciteit, in m.n. Laarbeek. De rekenkamercommissie heeft daarom besloten om het 

onderzoek louter te richten op de toekomst, dus op de programmabegroting 2023.  

In bijgaande onderzoeksopzet schetsten wij hoe het onderzoek (in korte tijd!) uitgevoerd gaat 

worden. Het zal een quick scan worden, die wij in een rekenkamerbrief binnenkort naar u sturen. 

 

De rekenkamercommissie heeft het voornemen om een vergelijkbaar onderzoek (hoe SMART, 

consequent en coherent?) uit te gaan voeren bij de programmaverantwoording over 2022 

(jaarstukken 2022) in het voorjaar van 2023. En het liefst samen met (een afvaardiging van) de beide 

raden. Hierover zullen wij u nog berichten. 

 

2. Onderzoek naar de vergelijking van het voorzieningenniveau Gemert-Bakel en Laarbeek 

i.r.t. (woon-)lasten, met andere gemeenten (in Q4 2022, doorloop in Q1 2023) 

Op 6 september j.l. is er een overleg geweest van de regiegroep, aangevuld met enkele raadsleden 

per gemeente (klankbordgroep Voorzieningen genoemd), met de rekenkamercommissie. Daarbij is 

nader ingezoomd op de vragen die de rekenkamercommissie stelde: 

- over welke voorzieningen het gaat? 

- gaat het over de aanwezigheid sec, of ook het gebruik?  

-  welke parameters het best kunnen worden gehanteerd (objectieve data als kwalitatieve) 

- over welke gemeentelijke lasten gaat het? 

-  met welke andere gemeenten wil men vergeleken worden? 

Vervolgens hebben wij informatie opgevraagd over de beschikbaarheid van data over deze 

onderwerpen. Het overleg heeft geleid tot (voorlopige) conclusies, die de rekenkamercommissie 

binnenkort via een onderzoeksopzet aan de klankbordgroep zal voorleggen. Daarna zal de 

rekenkamercommissie dit voorleggen aan uw raden ter kennisneming. 

Vervolgens zal het onderzoek starten. 

 

Rest nog te vermelden dat wij het uitgestelde onderzoek naar het subsidiebeleid voor professionele 

organisaties in Gemert-Bakel (zie ons Jaarverslag 2021) dit najaar voortzetten en afronden. 

 

Met vriendelijke groet,  

namens de rekenkamercommissie, 

 
Frits van Vugt (voorzitter) 


